
Bæredygtighed	  og	  konkurrenceevne	  i	  økologisk	  fjerkræproduktion.	  	  

	  

Præsentation.	  Flemming	  Haugaard	  Ingebøl	  	  	  

	   Driver	  et	  landbrug	  på	  37	  ha	  ved	  Bolderslev.	  	  

	   Startede	  som	  deltidslandmand	  og	  er	  nu	  fuldtidslandmand.	  	  

	   Har	  drevet	  gården	  med	  korn,	  kartofler,	  gulerødder,	  søer,	  slagtesvin	  og	  høns.	  	  

	   Har	  nu	  en	  stald	  med	  18.000	  æglæggende	  høner.	  	  

	  

Kan	  en	  bedrift	  være	  økonomisk	  bæredygtig	  og	  samtidig	  fortælle	  den	  gode	  historie.?	  	  

Ja	  hvis	  ikke	  de	  to	  ting	  hænger	  sammen	  er	  der	  ingen	  fremtid.	  

Jeg	  vil	  kort	  fortælle	  om	  hvordan	  jeg	  er	  gået	  fra	  fuldtids	  job	  til	  fuldtids	  landmand	  med	  ægproduktion.	  

Hvordan	  er	  salget	  af	  økologiske	  æg	  gået	  i	  perioden	  fra	  1996	  –	  2011.	  	  

  Detailsalg, mio. kg 
År Bur Skrab Frilands Øko Sum 

      
      
      
      

1995 30,5    39,8 
1996 27,9 7,4 3,6 2,9 41,8 
1997 21,0 7,0 3,0 3,2 34,1 
1998 21,9 6,4 3,2 4,4 35,8 
1999 20,1 6,1 3,1 4,7 33,9 
2000 19,4 6,0 2,9 4,5 32,8 
2001 20,2 6,8 3,2 5,6 35,7 
2002 20,6 6,8 3,1 5,4 35,9 
2003 21,0 7,4 3,1 5,5 37,0 
2004 22,0 7,5 2,9 5,7 38,0 
2005 22,5 7,9 3,1 5,5 39,0 
2006 23,5 7,9 2,3 6,4 40,1 
2007 23,9 7,0 2,7 6,7 40,3 
2008 25,6 7,5 2,8 6,7 42,6 
2009 27,65 6,62 2,96 7,07 44,3 
2010 27,58 6,61 3,00 7,81 45,00 

	  

	  Mit	  bud	  på	  forventninger	  er	  til	  fremtiden,	  er	  at	  kurven	  som	  minimum	  vil	  forsætte	  med	  samme	  stigning	  som	  

vi	  har	  set	  hidtil,	  eller	  mere.	  



Vi	  skal	  bare	  kunne	  blive	  ved	  med	  at	  fortælle	  den	  gode	  historie.	  Og	  historien	  skal	  være	  ægte	  og	  lødig.	  	  


